



Q K 2 0 5 4 8 7 9

ISSN 1672-4208

CN 10-1026/R

# 社区医学杂志

SHEQU YIXUE ZAZHI

2020年10月 第18卷 第19期

October 2020 Vol. 18 No. 19

国家卫生健康委员会主管  
中华预防医学会主办



JOURNAL OF  
COMMUNITY MEDICINE



ISSN 1672-4208



19>

9 771672 420205

万方数据

中华预防医学会系列杂志  
SERIAL JOURNAL OF CHINESE PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

19  
2020

# 社区医学杂志

SHEQU YIXUE ZAZHI

半月刊 2003年3月创刊 第18卷 第19期 2020年10月14日出版



## 主 管

国家卫生健康委员会  
北京市西城区西直门外南路1号  
100044

## 主 办

中华预防医学会  
北京市朝阳区华威里25号  
100021

## 编 辑

社区医学杂志编辑委员会  
山东省济南市济兗路440号  
250117

电 话：86-531-67627004

## 出 版

《社区医学杂志》编辑部  
山东省济南市济兗路440号  
250117  
电 话：86-531-67627004  
15315579177  
传 真：86-531-87984783  
E-mail: cjeptjcm@126.com  
网 址：www.cjcpt.org

主 编 于金明

编辑部主任 袁双虎

## 印 刷

泰安农大印刷有限公司

## 发 行

国内：济南市报刊发行局  
国外：中国国际图书贸易总公司

## 定 价

国内 16.00 元（人民币）  
国外 16.00 元（美元）

## 中国标准连续出版物号

ISSN 1672-4208  
CN 10-1026/R

版权归社区医学杂志编辑委员会所有

此版印刷装订质量问题请向《中华肿瘤防治杂志》社发行部调换

## 目 次

### 流行病学·预防医学/论著

- 2010—2018年布拖县肺结核病报告病例特征分析 ..... 何粤发, 张富平, 刘琼, 等 1307  
2015—2019年龙岩市农村老年结核病患者  
死亡原因分析 ..... 周志鹏, 陈建森, 陈益林, 等 1311  
HIV感染者初期情绪障碍对免疫功能影响 ..... 李维利, 辛晓丽, 闫玉光, 等 1314  
人乳头瘤病毒检测认知行为干预效果观察 ..... 李晨阳, 龚晓凡, 王博文 1317  
保山市药品零售经营企业药品不良反应  
认知度情况调查 ..... 李婵娟, 陈玲玲 1321

### 基础研究/论著

- 高级别浆液性卵巢癌中 CTGF 表达及临床意义 ..... 董玲玲, 谢晓萍, 仇林霞, 等 1325

### 临床应用研究/论著

- 开放性眼球损伤伴眼眶骨折患者预后影响因素分析 ..... 孙光瑞, 郑晓龙, 贺玲, 等 1329  
前列舒通胶囊联合非那雄胺治疗中老年良性  
前列腺增生症临床观察 ..... 李万全, 靳凤莲 1333  
米诺环素与替加环素治疗重症肺炎患者临床观察 ..... 李璐, 王真珍, 唐苏予 1336  
扩张型心肌病患儿超声心动图指标变化与心功能分级  
及预后相关性分析 ..... 张雨, 高小利, 崔光洁, 等 1340

# JOURNAL OF COMMUNITY MEDICINE

Semimonthly   Established in March 2003   Volume 18, Number 19   October 14, 2020

颈动脉斑块分级评价颈动脉斑块与血糖及血脂关系 ..... 王辉, 肖栩 1344

卡前列素氨丁三醇注射液治疗产后出血临床观察 ..... 梁钊, 史丽, 马茹 1347

自然分娩产妇产后出血危险因素探讨 ..... 王永华, 王莹 1350

## 护理研究·临床护理/论著

智能终端对稳定期慢性阻塞性肺疾病患者肺康复影响 ..... 席芳, 孙贝贝, 赵毛妮, 等 1354

急性心力衰竭患者延续性护理需求及影响因素分析 ..... 王亚明, 侯玉敏, 孙晓楠 1358

## 卫生管理·规范化培训/论著

山东省公立医院财务人员满意度现状研究 ..... 徐静, 赵超, 于允圣, 等 1362

## 短篇报道/论著

糖尿病肌梗死合并 pANCA 阳性一例报告并文献复习 ..... 孟梅, 吴文艳, 郭阳阳, 等 1366

## 动态·简讯

《社区医学杂志》稿约 ..... 附 1

[期刊基本参数] CN 10-1026/R\*2003\*s\*A4\*62\*zh+en\*P\* ¥16.00\*1 000\*17\*2020-10

责任编辑 董艳艳  
特邀统计学审校 徐应军

本刊法律顾问为山东博睿律师事务所

律师: 郑毅 电话: 0531-82687278 82687279 E-mail:boruilawyer@163.com

地址: 济南高新区环保科技园 A 座 5005 室 (250101) 网址: www.boruilaw.com

# JOURNAL OF COMMUNITY MEDICINE



Semimonthly    Established in March 2003    Volume 18, Number 19    October 14, 2020

## Responsible Institution

National Health Commission of  
the People's Republic of China  
1<sup>#</sup> Xizhimenwai Nanlu, Xicheng District,  
Beijing 100044

## Sponsors

China Preventive Medicine Association  
25<sup>#</sup> Huawei, Chaoyang District,  
Beijing 100021

## Editing

Editorial Board of Journal of Community  
Medicine  
440<sup>#</sup> Jiyian Road, Jinan 250117  
Tel: 86-531-67627004

## Publishing

Editorial Office of Journal of Community  
Medicine  
440<sup>#</sup> Jiyian Road, Jinan 250117  
Tel: 86-531-67627004 15315579177  
Fax: 86-531-87984783  
E-mail: cjeptjcm@126.com  
Http://www.cjcpt.org

## EDITOR-IN-CHIEF

YU Jin-ming

## MANAGING DIRECTOR

YUAN Shuang-hu

## Printing

Taian Nongda Printing Co., Ltd.

## Distributor

Domestic: Jinan Post Office  
Overseas: China International Book  
Trading Corporation

## Mail-Order

Circulation Section, Editorial Office of  
Journal of Community Medicine  
440<sup>#</sup> Jiyian Road, Jinan, P. R. China, 250117  
Tel: 86-531-67626516 15315579177

## CSSN

ISSN 1672-4208  
CN 10-1026/R

Price    RMB ¥ 16.00 per issue  
US \$ 16.00 per issue

## CONTENTS IN BRIEF

### EPIDEMIOLOGY / PREVENTIVE MEDICINE

- 1307 Analysis of characteristics of reported cases of tuberculosis in Butuo County from 2010 to 2018  
*HE Yue-fa, ZHANG Fu-Ping, LIU Qiong, et al.*

- 1311 Analysis of death causes of elderly tuberculosis patients in rural areas of Longyan City from 2015 to 2019  
*ZHOU Zhi-peng, CHEN Jian-sen, CHEN Yi-lin, et al.*

- 1314 Effect of early emotional disorder on immune function in HIV-infected patients  
*LI Wei-li, XIN Xiao-li, YAN Yu-guang, et al.*
- 1317 Observation on the effect of cognitive behavioral intervention on human papillomavirus  
*LI Chen-yang, GONG Xiao-fan, WANG Bo-wen.*

- 1321 Survey on the awareness of adverse drug reactions in Baoshan drug retail business enterprises  
*LI Chan-juan, CHEN Ling-ling.*

### BASIC RESEARCH

- 1325 Expression and clinical significance of CTGF in high grade serous ovarian cancer  
*DONG Ling-ling, XIE Xiao-ping, ZHANG Lin-xia, et al.*

### CLINICAL APPLICATION RESEARCH

- 1329 Analysis of prognostic factors in patients with open ocular injury and orbital fracture  
*SUN Guang-rui, ZHENG Xiao-long, HE Ling, et al.*

# 社区医学杂志

SHEQU YIXUE ZAZHI

半月刊 2003年3月创刊 第18卷 第19期 2020年10月14日出版

---

- 1333 Clinical observation of Qianlieshutong capsule combined with finasteride in the treatment of benign prostatic hyperplasia in middle-aged and the elderly

*LI Wan-quan, JIN Feng-lian.*

- 1336 Clinical observation of minocycline and tigecycline on serum inflammatory factor levels in patients with severe pneumonia

*LI Lu, WANG Zhen-zhen, TANG Su-yu.*

- 1340 Changes in echocardiogram indexes and their correlation with cardiac function grading and prognosis of children with dilated cardiomyopathy

*ZHANG Yu, GAO Xiao-Ji, CUI Guang-Jie, et al.*

- 1344 Carotid plaque grading to evaluate the relationship between carotid plaque and glycated hemoglobin and blood lipid *WANG Hui, XIAO Xu.*

- 1347 Clinical analysis of the application of calpaprost tromethamine in patients with postpartum hemorrhage and its effect on hemodynamics

*LIANG Zhao, SHI Li, MA Ru.*

- 1350 Risk factors of postpartum hemorrhage in natural childbirth

*WANG Yong-hua, WANG Ying.*

## NURSING RESEARCH / CLINICAL NURSING

- 1354 Observation on the application effect of intelligent terminal on lung rehabilitation of COPD patients in stable period *XI Fang, SUN Bei-bei, ZHAO Mao-ni, et al.*

- 1358 Continuous nursing needs of patients with acute heart failure and the influencing factors *WANG Ya-ming, HOU Yu-min, SUN Xiao-nan.*

## HEALTH GOVERNANCE / STANDARDIZED TRAINING

- 1362 Research on finance personnel status of Shandong Public Hospital *XU Jing, ZHAO Chao, YU Yun-sheng, et al.*

徽印  
齊魯傳動天下

HUIYINQILU  
CHUANDONGTIANXIA



齐鲁制药有限公司  
QILU PHARMACEUTICAL CO., LTD.